



တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါ

လၢနီၣ်ဝုဘၢၣ် ၉သီ, ၂၀၂၀နီၣ် / KHRG လံာ်ကတြၢၢ်နီၣ်ဂံၢ်-20-104-II

ဒူပျၢ်ယာ်ကီၢ်ရၢၣ် တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါ: တၢ်ဖီၣ်ဆူၣ်မၤတရီၤတပါဖိသၣ်လၢ နီၣ်တကီၢ် ကီၢ်ဆၣ်အပူၤ, လၢယူၤလံ ၂၀၂၀နီၣ်

တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါတဘျီအံၤ ပဟံၣ်ဖျါဝဲ တၢ်ကဲထီၣ်သးဝဲနီၣ်တကီၢ်ဆၣ်, ဒူပျၢ်ယာ်ကီၢ်ရၢၣ် ဝဲ ၂၀၂၀ နီၣ်, (ဘၣ်ဆၣ် ကညီဂ်ဝီခွဲးယာ်ကရူာ်-KHRG) တဒီးန့ၣ်ဘၣ်ဝဲတၢ်ကဲထီၣ်သးမုၢ်နံၤမုၢ်သီ လီၤတၢ်လီၤဆဲးဘၣ်) န့ၣ်လီၤ. ပှၤပိာ်ခါလၢအသးန့ၣ်အိၣ် (၂၂) နီၣ်တဂၤ ဖီၣ်ဆူၣ်ဝဲဖိသၣ်ပိာ်မုာ်လၢအသး န့ၣ်အိၣ် (၁၄) နီၣ်တဂၤ ဝဲကွဲးအဆူးကွဲးပိာ်တၢ်ဆါဟံၣ်အယၤန့ၣ်လီၤ. ပှၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဂၤ အပၢ်သ့ၣ်ညါဝဲ တၢ်ဂ့ၢ်အံၤဒီး တီၣ်ထီၣ်ဝဲဒၣ်ဆူ ကညီဒီကလုာ်ပၤကီၢ်သး (KNPF) အအိၣ်ဝဲလၢယူၤလံ ၂၀ သီ, ၂၀၂၀ နီၣ်န့ၣ်လီၤ. ပှၤမၤကမၢ်တၢ်တဂၤန့ၣ် ဘၣ်တၢ်ဖီၣ်ဆူၣ်အီၤဒီးဒုးယာ်အီၤတလါဘျီဒီး တၢ်ပျၢ်လီၤကွဲာ် အီၤဝဲအဝဲသ့ၣ်ခံခိၣ်ကပၤလၢာ်အါလီၤတူၢ်လိာ်ဝဲ လၢကမၤန့ၣ်ဝဲစ့အိၣ်လိးန့ၣ်လီၤ. ပှၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဂၤအံၤ တဒီးန့ၣ်ဘၣ်ဝဲတၢ်ကွၢ်ထွဲအဂၤနီၣ်တမံၤစ့ၢ်ကီၢ်ဘၣ်. ¹

(၁)တပတီၢ်-တၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်လီၤတၢ်လီၤဆဲး

တၢ်ကဲထီၣ်သးအကလုာ်	တၢ်ဖီၣ်ဆူၣ်မၤတရီၤတပါဖိသၣ်
တၢ်ကဲထီၣ်သးမုၢ်နံၤမုၢ်သီ	(တသ့ၣ်ညါ), ၂၀၂၀နီၣ်
တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်လီၤတၢ်ကျဲ (သဝီ, ကရူာ်, ကီၢ်ဆၣ်, ကီၢ်ရၢၣ်)	ကွဲးအဆူးကွဲး ကမ့ၢ်တၢ်ဆါဟံၣ်, နီၣ်တကီၢ်ဆၣ်, ဒူပျၢ်ယာ်ကီၢ် ရၢၣ်

ပှၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဂၤအဂ့ၢ်အကျိၤ	
မံၤ	မးအ---
သးနီၣ်	၁၄ နီၣ်
မုာ်/ခါ	မုာ်
ကလုာ်	ပယီၤ
ဟံၣ်ဖိသီဖိ အိၣ်	တအိၣ်

¹တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢ လံာ်ဟံၣ်ဖျါတဘျီအံၤအပူၤန့ၣ် တၢ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ်အီၤဝဲ လၢအိးကထိဘၣ် ၂၀၂၀ နီၣ် အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်တၢ်ဆူၣ်ထီၣ်အီၤလၢ လီၢ်ကဝီၤပှၤမၤသကိးတၢ်တဂၤ ဝဲဒူပျၢ်ယာ်ကီၢ်ရၢၣ်အပူၤ လၢအဘၣ်တၢ်သိၣ်လိအီၤ လၢကညီဂ်ဝီခွဲးယာ်ကရူာ် KHRG လၢကမၤနီၣ် မၤယါတၢ်မၤဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးပှၤဂ်ဝီခွဲးယာ်အတၢ်အိၣ်သးတဖၣ် ဝဲလီၢ်ကဝီၤပှၤန့ၣ်လီၤ. ပှၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဖၣ်အမံၤ, တၢ်ဂီၤဒီး အိၣ်ဆိးလီၢ်ကျဲ လီၤတၢ်လီၤဆဲးတဖၣ်န့ၣ် တၢ်မၤလီၤဘၢအီၤ လၢအဝဲနီၣ်ကစၢ်တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢတၢ် ကွဲးရဲပှၤအါထီၣ်အီၤဝဲ ပနီၣ်ကဝီၤအပူၤန့ၣ် မ့ၢ်ဝဲဒၣ် KHRG အတၢ်ကွဲးရဲထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤန့ၣ်လီၤ.

/တအိန်	
တမ်းတမ်းမာ	မုာ်ဆုာ်မုာ်ဂီၤပုၤမာ်တံၢ်ဖိ
တံၢ်ဘျုးတံၢ်ဘါ	ဘါသီခါ
အိၣ်ဆိးနူၤသဝီ	စ---သဝီ, ကူးအုၤအုၤဒိကရူၤ, နိၣ်တကီၤကီၤဆၢၣ်, နူပျၢ်ယာ်ကီၤရၢၣ်

ပုၤလၢအမၤအာပယုၤတံၢ်တဂၤအဂျီၤအကျိၤ		
မံၤ	လီၤလၢ	နူၤသဝီ
ဘ---	သဝီဖိ	စ--- သဝီ, ကူးအုၤအုၤဒိကရူၤ, နိၣ်တကီၤကီၤဆၢၣ်, နူပျၢ်ယာ်ကီၤရၢၣ်

(၂)ပတီၢ်တပတီၢ်-တံၢ်ဂ့ၢ်တံၢ်ကျိၤအကံၢ်အစီ

၁. ရဲၤပုၤနဟံးန့ၢ်တံၢ်ကဲထီၣ်သးတခါအံၤ တဆီဘၣ်တဆီတက့ၢ်.
KHRG ပျီပုၤပုၤမာ်တံၢ်ဖိတဂၤနဟံးဘၣ်ယးတံၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်အံၤ ဖဲ ကညီၤဒိကလုာ်စၢၤဖိၣ်ကရၢ (KNU) ပုၤဆါတဂၤအအိၣ် ဖဲနိၣ်တကီၤကီၤဆၢၣ်ပုၤန့ၣ်လီၤ. အဝဲဒီးန့ၢ်ဘၣ်ဝဲတံၢ်ကဲထီၣ်သးတံၢ်ဂ့ၢ်တံၢ်ကျိၤ ဖဲစ---သဝီသးပုၤအအိၣ်န့ၣ်လီၤ. **KHRG** ပျီပုၤပုၤမာ်တံၢ်ဖိတဂၤအံၤ လဲၤထံၣ်လိာ်သံကွၢ်သံဒီးဝဲ ပုၤတူၢ်ဘၣ်တံၢ်ဖိတဂၤအံၤ အမိၢ်အပၢ်အအိၣ်န့ၣ်လီၤ.

ကူးနိၣ်ပုၤလၢဟ့ၣ်တံၢ်ဂ့ၢ်အံၤတဂၤစုာ်စုာ်သ့ၣ်ညါ တံၢ်ဂ့ၢ်အံၤအမ့ၢ်အတီၤလၢကျဲၤလဲၣ်.
 ပုၤဟ့ၣ်တံၢ်ကစီၣ် တဂၤအံၤ မ့ၢ်ပုၤတူၢ်ဘၣ်တံၢ်ဖိတဂၤအံၤ အဘူးအတံၢ်န့ၣ်လီၤ.

(၃)ပတီၢ်တပတီၢ်-ဟံးဖျါတံၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်အကျိၤလၢလၢပုၤပုၤတက့ၢ်

ဟံးဖျါတံၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်အကျိၤလၢလၢပုၤပုၤတက့ၢ်.
 တံၢ်ဖိၣ်ဆုာ်မၤတရီၤတပါဖိသၣ်အံၤ ကဲထီၣ်တ့ၢ်အသး ဖဲကူးအုၤဆုးကွံကမျါတံၢ်ဆါဟံၣ်အယၢၤ ဖဲနိၣ်တကီၤကီၤဆၢၣ်, နူပျၢ်ယာ်ကီၤရၢၣ် (ဘၣ်ဆၢၣ် **KHRG** တဒီးန့ၢ်ဘၣ်ဝဲတံၢ်ကဲထီၣ်သး မုာ်နံၤမုာ်သီလီၤတံၢ်လီၤဆဲးဘၣ်)န့ၣ်လီၤ. ပုၤမၤကမၢ်တံၢ် ဘ---တဂၤန့ၣ် အသးနံၣ်အိၣ် ၂၂ နံၣ်ဒီးအိၣ်ဒီးအဖိတဂၤဒီးအဟံၣ်ဖိဃီဖိန့ၣ်လီၤ. အဝဲမ့ၢ် ပုၤမၤတံၢ်ဖိလၢအဟဲသးလီၤသးကျဲၤဖဲအိးဖျၢၣ်သဝီ, ဖျါကီၤဆၢၣ်, ပကီၤကီၤခိ (လၢကီၤပယီၤပဒိၣ်အတံၢ်ပၢအဖိလၢ)န့ၣ်လီၤ. ပုၤတူၢ်ဘၣ်တံၢ်တဂၤလၢအမ့ၢ် မးအ---န့ၣ် အသးနံၣ်အိၣ် ၁၄ နံၣ်ဒီးမ့ၢ်ပယီၤကလုာ်န့ၣ်ဖိတဂၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤတူၢ်ဘၣ်တံၢ်အဟံၣ်ဖိဃီဖိစ့ၢ်ကီးဟဲသးလီၤသးကျဲၤဖဲဖျါကီၤဆၢၣ်, ပကီၤကီၤခိ (လၢကီၤပယီၤပဒိၣ်အတံၢ်ပၢအဖိ လၢ)ဆုၣ်နိၣ်တကီၤကီၤဆၢၣ်န့ၣ်လီၤ. ခဲအံၤအဝဲသ့ၣ်မၤမုာ်ဆုာ်မုာ်ဂီၤတံၢ်မၤလၢအမ့ၢ်ရီၤဘၣ်တံၢ်သ့ၣ်တံၢ်ဖျးလီၤန့ၣ် လီၤ.
 ပုၤတူၢ်ဘၣ်တံၢ်ဒီးပုၤမၤကမၢ်တံၢ်ခံၤအံၤ အထံၣ်လိာ်သးအခိၣ်ထံးဖဲ ကူးအုၤဆုးကွံကမျါတံၢ်ဆါဟံၣ် ဖဲအဝဲသ့ၣ်လဲၤအိၣ်ခိးဝဲအဘူးတံၢ်ဘၣ်ထီၣ်တံၢ်ဆါဟံၣ်အခါန့ၣ်လီၤ. နိပုၤတူၢ်ဘၣ်တံၢ်တဂၤမ့ၢ်ပုၤဖိၣ်ဖိအယီၤ, အဝဲတမၤလိမၤဒီးဘၣ်တံၢ်ဘၣ်. အပၢ်ထံၣ်ဝဲဒၣ်လၢ ပုၤမၤကမၢ်တံၢ်အံၤ ဟံးန့ၢ်တံၢ်ခွဲးတံၢ်ယာ်လၢပိာ်မုာ်ဖိအလီၤ ခိဖျါအဝဲမ့ၢ်ပုၤတသ့လံာ်သ့လဲၤဒီး ကွဲၤန့ၢ်လဲၤန့ၢ်ပိာ်မုာ်ဖိအံၤလၢ အတံၢ်တဒိၣ်တုာ်ခိၣ်ပုၤအဖိခိၣ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤမၤကမၢ်တံၢ် အံၤ ဟံးမၤအသးဒ်အမ့ၢ်ပုၤသဘူးန့ၣ်လီၤ. နိပုၤတူၢ်ဘၣ်တံၢ်အပၢ်တဲဝဲအသိးန့ၣ်, အဝဲသ့ၣ်ခံၤန့ၣ် ဟံးအဲၣ်တီၤလိာ် အ သးဖဲအထံၣ်လိာ်သးဝံၤအလီၤခံ တချူးအပုၤထီၣ်တလါဘၣ်န့ၣ်လီၤ. (ဘၣ်ဆၢၣ် **KHRG** တသ့ၣ်ညါလၢအဝဲသ့ၣ် ခံၤန့ၣ် အိၣ်ဘၣ်ဝဲလၢတံၢ်ဆါဟံၣ်ပုၤလါဘၣ်န့ၣ်လီၤ). ဖဲန့ၣ် ဘ---န့ၣ် လဲၤကီးဝဲပိာ်မုာ်ဖိအံၤလၢ ပဒိၣ်တံၢ်ဟး လီၤဖဲတံၢ်ဆါဟံၣ်အယၢၤဒီးမၤတရီၤတပါဝဲ ပိာ်မုာ်ဖိအံၤ, ဒီးပိာ်မုာ်ဖိအံၤဂ့ၢ်လိာ်ဝဲဘၣ်ဆၢၣ် အဝဲတကန့ၣ်ယုာ်ဝဲ ဘၣ် န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဖီၣ်ဆူၣ်မၤတရီၤတပါဝံၤအလီၢ်ခံသန့ကု ပုၤမၤကမၢ်တၢ်ဒီးပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်ခံၤအံၤ အထံၣ်လိာ်ဒီးအသး
အါဘျီဖဲစ---သဝီ, ကူးအ့ၣ်ဒီးကရူၢ်, နီၣ်တကီၢ်ကီၢ်ဆၢန့ၣ်လီၤ. ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်ဖိတဂၤအံၤအပၢ်န့ၣ် သ့ၣ်
ညါထွဲဝဲဒၣ်လၢ အဖိမုၢ်န့ၣ်အထံၣ်လိာ်သးဒီးဘ--- ဘၣ်ဆၢဒီး လၢခံမးသ့ၣ်ညါက့ၤဝဲလၢအဝဲတမ့ၢ်ပုၤ
သဘူဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲအမိၢ်အပၢ်သံက့ၢ် အီၤတၢ်ဂ့ၢ်အံၤဒီး အဝဲဝဲဝဲဒၣ်လၢဘ---ဖီၣ်ဆူၣ်အီၤန့ၣ်လီၤ.
အပၢ်လဲၤတီၣ်ထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ် အံၤဆူ **KNPF**အအိၣ်ဖဲနီၣ်တကီၢ်ကီၢ်ဆၢ ဖဲလၢယူၤလံ ၂၀ သီ, ၂၀၂၀နီၣ်န့ၣ်လီၤ.

ပုၤမၤကမၢ်တၢ်အံၤပုၤဖီၣ်န့ၣ်အီၤဒီးဒုးဃာ်အီၤတလၢဘျီန့ၣ်လီၤ. ဖဲတၢ်သမံသမိးတၢ်ဂ့ၢ်အဆၢကတီၢ်, အဝဲ
အၢၣ်လီၤဝဲလၢအဝဲတၢ်ဟံဝဲလၢ ကဖီၣ်ဆူၣ်ပိာ်မုၢ်ဖိန့ၣ်န့ၣ်ဘျီ ဃးဘျီဘၣ်ဆၢ, အဝဲတန့ၢ်ဘၣ်တၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်
ဂ့ၤဂ့ၤလၢ ကမၤကဲထီၣ်ဝဲဘၣ်န့ၣ်လီၤ. **KNPF** သံက့ၢ်သံဒီးဝဲပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဂၤန့ၣ် အမိၢ်အပၢ်လၢ မ့ၢ်
အဝဲသ့ၣ်အဲၣ်ဒီးစိာ်ခိတၢ်ဂ့ၢ်အံၤဆူ **KNU** ကီၢ်ရၣ်ပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါအအိၣ်ဒီးခါန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၢအဝဲသ့ၣ်ဂ့ၢ်
လိာ်ဝဲ ဒီးဃုထာဝဲကျဲလၢ ကမၤဘၣ်ဂီၢ်က့ၤတၢ်ဂ့ၢ်အံၤလၢ စ့အိၣ်လိးန့ၣ်လီၤ.

လၢအခိၣ်ထံးန့ၣ် ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်အဟံၣ်ဖိဃီဖိ ဃုဝဲစ့အိၣ်လိး ၅,၀၀၀,၀၀၀ ကူး (အကလီၢ်ယဲၢ်ဆံ)
န့ၣ်လီၤ. ပုၤမၤကမၢ်တၢ်စ့ၢ်ကီးအစ့တအိၣ်လၢပုၤလၢကဟ့ၣ်ဝဲဘၣ်ဒီး လၢခံအဝဲသ့ၣ်ခံခိခံကပၤလၢာ် အၢၣ်
လီၤတူၢ်လိာ်ဝဲဒၣ်လၢ စ့အိၣ်လိး ၉၀၀,၀၀၀ ကူးန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်အံၤဘၣ်တၢ်မၤဝံၤအီၤဝံၤအလီၢ်ခံဒီး
ပုၤမၤကမၢ်တၢ်တဂၤစ့ၢ်ကီး တၢ်ပျၢ်ကွံာ်အီၤဖဲအဟ့ၣ်စ့အိၣ်လိးဝံၤအလီၢ်ခံန့ၣ်လီၤ. ဝံၤဒီးပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်
တဂၤအံၤ တဒီးန့ၢ်ဘၣ်ဝဲတၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤတၢ် ကွၢ်ထွဲနီတမံၤဘၣ်န့ၣ် လီၤ.

ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်အပၢ်ဝဲဝဲဒၣ်လၢ “အဝဲ (ပုၤမၤကမၢ်တၢ်တဂၤ)န့ၣ် မ့ၢ်ပုၤသဘူန့ၣ် ယကဖျိန့ၢ်အဝဲသ့ၣ်
လီၤ. ဘၣ်ဆၢခဲအံၤ အဝဲအမၤအိၣ်ဒီးအဖိခွါအိၣ်တဂၤအယိ ယတမၤဘၣ်. ယဒိသ့ၣ်ဒိသးလၢအမၤဒီး အဖိ
ခွါအဂီၢ်အယိလီၤ.” အမိၢ်စ့ၢ်ကီးဝဲဝဲလၢ “လၢအဝဲဒၣ်အတၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢအဂီၢ်န့ၣ် ပတပျဲ ဟးအီၤထဲတဂၤ
နီတပူၤလၢဘၣ်. ပမ့ဘၣ်လဲၤတၢ်တပူၤပူၤန့ၣ်, အဝဲကလဲၤဝဲဒီးယၢမ့တမ့ၢ်အပါလီၤ. တဘျီတခိၣ်လၢ
အဝဲမ့ဘၣ်လဲၤထဲတဂၤန့ၣ်, ယကလဲၤလၢအဂီၢ်လီၤ.” အဝဲဝဲအါထီၣ်ဝဲလၢ “ပတအဲၣ်ဒီးလၢ ပဘူးပတံၢ်ဒီး
ပသကိးလၢ ပသဝီတဖၣ်န့ၣ်န့ၣ်ဟူၤဒီး သ့ၣ်ညါဘၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အံၤဘၣ်. ပတအဲၣ်ဒီးလၢပမဲာ်သ့ၣ်ကဟးဂီၢ်လၢ
ပုၤအါအမဲာ်ညါခိဖျိတၢ်ဂ့ၢ်အံၤဘၣ်. ပဘၣ်ယိာ်လၢ ပုၤကထံၣ်ဆဲးပုၤ ဒီး ပမ့ဘၣ်သးလီၢ်သးကျဲလၢ တၢ်လီၢ်
အဂၤတတီၤန့ၣ် ပဃုတၢ်မၤအသီတဘၣ်ဘၣ် ”

(၄)ပတီၢ်တပတီၢ်-တၢ်ယုန့ၢ်အခွဲး

မ့ၢ်ပုၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်ဖၣ် ဟ့ၣ်ပုၤတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်လၢပကသူတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတခါအံၤခါ, ဟ့ၣ်ပုၤတၢ်ခွဲး
တၢ်ယာ်လၢပကသူတၢ်ဂ့ၢ်အံၤလၢကျဲၣ်လဲၣ်.

ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ် အမိၢ်အပၢ်ဟ့ၣ်အခွဲးလၢ **KHRG** ကသူတၢ်ဂ့ၢ်အံၤလီၤ.

ကညီဂ့ၢ်ဝိခွဲးယာ်ကရၢ (KHRG) အဂ့ၢ်ဖုၣ်ကိာ်

ကညီဂ့ၢ်ဝိခွဲးယာ်ကရၢ (KHRG) အံၤဘၣ်တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်အီၤဖဲ ၁၉၉၂ နံၣ် ဒီးမ့ၢ်ဝဲလီၢ်ကဝီၤကရၢ
သဘူတဖု လၢအၢၣ်လီၤမၤတၢ်လၢကမၤဂ့ၤထီၣ်ပုၤဂ့ၢ်ဝိခွဲးယာ်အတၢ်အိၣ်သး လၢကီၢ်ပယိၤမုၢ်ထီၣ်
ကလံၤထံးအပူၤန့ၣ်လီၤ. KHRG သိၣ်လိဝဲ လီၢ်ကဝီၤဂ့ၤသဝီဖိတဖၣ် လၢကမၤနီၣ်မၤယၢတၢ်မၤဘၣ်ဒိ
ပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဝိခွဲးယာ်အဂ့ၢ်အကျိၤန့ၣ်လီၤ. KHRG ဘိးဘၣ်ရၢလီၤတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ်အံၤ ဒ်သိးကပာ်
ဖျါထီၣ်လီၢ်ကဝီၤပူၤကမ့ၢ်တဖၣ် အကလုာ်, အတၢ်တူၢ်ဘၣ်ခိၣ်ဘၣ်, အတၢ်ဘၣ်ယိာ်ဘၣ်ဘျီ ဒီး
အတၢ်ထံၣ်တၢ်ဟံသးသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. နယုထံၣ်သ့ၣ်ညါ ပတၢ်မၤသ့ၣ်တဖၣ်ဖဲ www.khr.org
အပူၤသ့ၣ်ဒၣ်န့ၣ်လီၤ.